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Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
På eit spørsmål under eventuelt i kommunestyremøtet 12.03.20, svarte rådmannen at han kunne 
levere ei sak på streaming (direktesending på nettsidene) av formannskap- og kommunestyremøte 
(K-sak 17/20). 

Våren 2020 var det ikkje mogleg å halde politiske møte på vanleg måte med oppmøte på grunn av 
smittevernstiltak knytt til Covid-19. Nokre politiske møte vart halde ved hjelp av Microsoft Teams, 
men Teams hadde då ikkje funksjonalitet til direktesende møta ope, verken i sanntid eller i etterkant 
som opptak. Det var mogleg for publikum og presse å ta del i møtet, men dei måtte då delta som 
«stumme» deltakarar. Eit par innbyggjarar valde å gjere det. 

Det finns ein funksjonalitet som lar ein sende direkte frå Teams ope for alle («live-event»), men det 
er slik organisert at det passar best for presentasjonar, ikkje for møte med dialog og avstemming. 

Ein del kommunar sender direkte frå kommunestyremøta på sine heimesider, og gjorde det også då 
dei hadde fjernmøte via Zoom, Teams eller Facetime. Så langt det har vore mogleg å finne ut, nyttar 
alle desse løysinga «Kommune-TV» frå Aventia (https://www.aventia.no/kommunetv ). Denne 
løysinga kan både sende direkte frå vanlege møte som vert halde i eit fast rom, og fjernmøte via 
digitale plattformar. 

Me har bede Aventia om ei første skisse og prisoverslag, som ligg vedlagt. Prisen ser ut til å vere ca. 
150 000 kr for installasjon første år, så ca. 20 000 kr + mva i drift kvart år etter det, samt support og 
vedlikehald av utstyr (alle prisar er + mva): 
Teams streaming          ca. 70 000 kr 
Fysisk utstyr                    ca. 20 000 kr 
Årleg drift                    ca. 20 000 kr 
Integrasjon Acos          ca. 20 000 kr (ikkje innhenta tilbod, overslag) 
Lydutstyr                    ca. 20 000 kr (ikkje innhenta tilbod, overslag) 
Sum første år                    ca. 150 000 kr  

Teams er eit verktøy som er ein del av Office 365-pakka, som alle i Fedje kommune og IKT 
Nordhordland allereie nyttar. Det skjer stadig utvikling og utbetring av Teams, og IKTNH ved Gøran 

https://www.aventia.no/kommunetv
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Espeland (som har hovudansvar for Teams i IKTNH) sa før sommaren at Teams også jobbar med ei 
løysing for direktesending av møte, og ikkje berre «live-event». Viss dei får til ei slik løysing, vil det 
truleg løyse tilgang til fjernmøte for publikum og presse, men vil ikkje gje direktesending av vanlege 
møte. 

Vurdering 
Den store utfordringa med direktesending av politiske møte er først og fremst lyd, ikkje bilde. 

Spørsmålet vert om me skal jobbe vidare med å få til tekniske løysingar for direktesending av 
politiske møte sjølv om kostnaden og inngangsbilletten no i dag verkar relativt høg, eller om me skal 
avvente noko og sjå om Microsoft kjem opp med billigare/gratis løysingar innafor Officeplattforma 
når det gjeld fjernmøte. Samstundes kan me teste ut om det er mogleg å få til ei enkel og billeg lokal 
løysing. Det vil i så fall kunne direktesende frå vanlege møte, men ikkje fjernmøte. 

Rådmannen rår til å vente med innkjøp i denne saka. I dag verkar det å vere berre ein leverandør og 
dyre prisar, men den teknologiske utviklinga går spesielt fort på dette området no. Sidan me er ein 
liten kommune med korte avstandar som klarar å halde møte opne for publikum og presse også 
under fjernmøte, er dette etter rådmannen si vurdering ikkje ei akutt sak. 

Om politikarane likevel ønskjer å gå videre med denne saka no, vil rådmannen forsøke å finne rom 
for det på budsjettet for 2021. 

Folkehelse – kan vere viktig smitteverntiltak 
Miljø – ikkje aktuelt 
Økonomi – medfører truleg ei investering på ca. kr 150 000 

Konklusjon 
Rådmannen rår til å vente med saka til det kjem billegare løysingar. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Fedje kommune ønskjer å få på plass direktesending av formannskaps- og kommunestyremøte, men 
avventer førebels innkjøp av ny teknologi til det kjem billegare løysingar. 

 
 

Formannskapet - 071/20 
 

F - behandling: 
Felles tilleggsframlegg: Kommunestyret ønskjer å prøve ut lokale tekniske løysingar. 
 

F - vedtak: 
Fedje kommune ønskjer å få på plass direktesending av formannskaps- og kommunestyremøte, men 
avventer førebels innkjøp av ny teknologi til det kjem billegare løysingar. Kommunestyret ønskjer å 
prøve ut lokale tekniske løysingar. 

Samrøystes vedteke. 
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Kommunestyret - 059/20 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Fedje kommune ønskjer å få på plass direktesending av formannskaps- og kommunestyremøte, men 
avventer førebels innkjøp av ny teknologi til det kjem billegare løysingar. Kommunestyret ønskjer å 
prøve ut lokale tekniske løysingar. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 


